
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr XLIX 

XLIX Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 30 listopada 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 30 listopada 2022 o godz. 18:00, a zakończono o godz. 19:05 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Tomasz Gala 

7. Roman Kopij 

8. Michał Luty 

9. Stanisław Momot 

10. Krzysztof Mróz 

11. Krzysztof Ptak 

12. Andrzej Reszka 

13. Anna Sokulska 

14. Agnieszka Zawadzka 

15. Bernadeta Żytkiewicz 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin otworzył XLIX sesję Rady Miejskiej w Tułowicach. 

Poinformował, że na mocy ustawy o samorządzie gminnym obrady są nagrywane, transmitowane 

na żywo i rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk,  

a nagrania obrad dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej Urzędu 

oraz w sposób zwyczajowo przyjęty. 

 

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 Radnych,  

co stanowi kworum, przy którym Rada Miejska w Tułowicach może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Następnie przywitał wszystkich obecnych oraz oglądających obrady. 

 

 



2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że porządek obrad wraz  

z zaproszeniem na sesję Radni otrzymali poprzez system eSesja 29 października, zapytał czy  

są wnioski o jego zmianę. 

Brak wniosków. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 7 listopada 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin przypomniał, że protokół został radnym wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 7 listopada 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, 

Tomasz Gala, Roman Kopij, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, 

Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (1) 

Michał Luty 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 7 listopada 2022 

r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin przypomniał, że protokół został radnym wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 7 listopada 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 



ZA (14) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, 

Tomasz Gala, Roman Kopij, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, 

Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (1) 

 

Michał Luty 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w celu 

zwrotu kosztów przewozu dziecka/ucznia niepełnosprawnego oraz jego rodzica do 

przedszkola/szkoły/ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego prywatnym samochodem 

osobowym w Gminie Tułowice. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że podczas posiedzenia Komisji Pan 

Burmistrz przedstawił projekt uchwały. 

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu poprosił Wiceprzewodniczącego  

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w celu zwrotu 

kosztów przewozu dziecka/ucznia niepełnosprawnego oraz jego rodzica do 

przedszkola/szkoły/ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego prywatnym samochodem osobowym 

w Gminie Tułowice. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, 

Tomasz Gala, Roman Kopij, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, 

Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (1) 

 

Michał Luty 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 



Uchwała nr XLIX/267/2022 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że podczas posiedzenia Komisji 

Pani Skarbnik omówiła zmiany, następnie oddał głos Wiceprzewodniczącemu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (1)  

 

Michał Luty 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XLIX/268/2022 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że Pani Skarbnik na 

posiedzeniu Komisji omówiła zmiany. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

 

 



Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (1) 

 

Michał Luty 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XLIX/269/2022 

 

8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski na wstępie poinformował o Gali z okazji 25-lecia Odnowy Wsi  

i otrzymaniu nagrody Sołectwu Skarbiszowice za zajęcie II miejsca w Konkursie „Piękna Wieś 

Opolska”, technicznym otwarciu drogi w Goszczowicach i oficjalnym w dniu 16 grudnia 

Wspomniał o spotkaniu w ramach zarzadzania kryzysowego z Dyrektorami i Kierownikami 

jednostek w sprawie akcji „zima”, tabletek i prądzie dodając, że ZGKiM ma jeszcze tańsszą sól  

i piasek, a najważniejsze, że ma sprzęt, tj. traktor oraz dobrej jakości pług. Odbyło się spotkanie  

z przedstawicielami Firmy Tauron w sprawie negocjacji przyszłorocznych na obsługę w zakresie 

oświetlenia, dodał, że Gmina otrzymała ofertę rozbudowy oświetlenia w dwóch miejscach  

w Skarbiszowicach i na ulicy Kwiatowej na kwotę 70 tys. zł. netto, tj. ok 100 tys. zł. brutto,  

a w budżecie na przyszły rok na podobne inwestycje przeznaczono tylko 30 tys. zł.  

Burmistrz poruszył temat konieczności obniżenia zużycia energii o 10% oraz wdrożonych już 

oszczędnościach w Gminie. 

Poinformował o obchodach 75 lecia Koła Pszczelarzy, Dniu Pracownika Socjalnego oraz 

spotkaniach w sprawie węgla i zaznaczył, że ani za jakość ani pochodzenie Gmina nie odpowiada,  

a jedynie ma zapewnienie, że ten węgiel będzie certyfikowany. Jest już ustalona data otwarcia 

Muzeum Ceramiki. 

Burmistrz wymienił również inne spotkania, w których wziął udział.  

 

Radny Krzysztof Ptak zapytał od kiedy będzie otwarta obiecana poczekalnia dla podróżnych  

w budynku Muzeum. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski wyjaśnił, że Gmina nie może w ramach projektu przekazać 

pomieszczenia w administrowanie i ze względu na realizację projektu, nie może to być jeszcze 

otwarte. 

Radny Krzysztof Ptak dopytał, czy jak zrozumiał, poczekalnia będzie otwarta w dniach, w których 

będzie otwarte muzeum i czy nie byłoby możliwości aby poczekalnia była otwierana wtedy kiedy 

pociąg będzie odjeżdżał, aby służyła wyłącznie podróżnym, czy była otwarta od poniedziałku do 

piątku, na co uzyskał odpowiedź Burmistrza, że sprawa funkcjonowania poczekalni nie została 

jeszcze uzgodniona. 



9. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij wymienił spotkania w sprawie węgla, dyskusje z Burmistrzem  

o poczekalni w Tułowicach, poruszył sprawę braku poczekalni na całej trasie i braku zabezpieczenia 

potrzeb pasażerów PKP. Poinformował o udziale w obchodach święta 11 listopada dodał, że wraz  

z Przewodniczącym brali udział w rozmowach, których tematy były omówione na posiedzeniu 

Komisji i jeśli są jakieś pytania to udzieli odpowiedzi. 

Brak pytań 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że nie wpłynęły nowe wnioski, a na 

poprzednie wszystkie odpowiedzi zostały udzielone. 

 

11. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin poinformował, że 29 listopada za pomocą eSesji 

został dostarczony Radnym zaktualizowany Rejestr listów. 

Poinformował o zażaleniu na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej, które wpłynęło na ręce 

Burmistrza. 

Rozmawiano na temat zażalenia i ustalono, że decyzja o dalszych krokach i kwalifikacji zostanie 

podjęta po uzyskaniu od Radcy opinii i wskazania w jaki sposób pismo powinno być potraktowane. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij poinformował, że wrócił temat skargi, którą Komisja 

rozpatrywała i każdy się z nią zapoznał. Przekazał informację o zagrożeniu w cyberprzestrzeni. 

Informacji o wykonaniu budżetu za III kwartał, co zostało omówione na poprzedniej komisji. 

Wymienił również pismo w sprawie strzelnicy i udzieloną na nie odpowiedź. 

12. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin poinformował, że zaktualizowany Rejestr 

wniosków został dostarczony Radnym 29 listopada za pomocą eSesji. 

Dodał, że jeden z mieszkańców przedstawił problem z uzyskaniem dofinansowania do wymiany 

pieca, ponieważ Urząd odmówił mu dofinansowania, Przewodniczący potwierdził, że decyzja 

Burmistrza jest zgodna z zapisami Regulaminu wprowadzonego uchwałą Rady, a  mieszkaniec 

 nie może mieć pretensji, ponieważ nie dopełnił niezbędnych procedur i odmowa  

jest zgodna z przepisami prawa. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział na zapytanie Radnej Anny Sokulskiej o możliwość 

zwiększenia składu PKP i potwierdził, że już od miesiąca jeździ większy skład. Na pytanie Radnego 

Krzysztofa Ptaka o ilość sprzedanych lokali i możliwość przeznaczenia uzyskanych kwot na 

oczyszczalnię ścieków, Burmistrz wyjaśnił, że sprzedaż mienia jest pozycją w budżecie i aby 

zrównoważyć budżet na ten rok, mamy do osiągnięcia 671 tys. zł., w bieżącym roku Gmina sprzedała 

4 pozycje na kwotę 600 tys. zł. i zakupiła grunty przy ulicy Jaśminowej, aby poprawić warunki 

dojazdu do nowo budowanych domów, planuje się również zakup gruntu przy wjeździe do Tułowic, 

pod budowę przepompowni. 

W odpowiedzi na zapytanie Radnego Michała Lutego o umiejscowienie lustra w Ligocie 

Tułowickiej, przy drodze na wprost wyjazdu z boiska poinformował, że lustro jest już zamontowane.  

 



13. Wolne wnioski. 

 

Radny Krzysztof Mróz nawiązał do zakupu stacji kolejowej w Szydłowie, gdzie podczas procedury 

zapowiedziane było, że będzie tam uruchomiona toaleta. Zwrócił uwagę, że w żadnym z sołectw nie 

ma sklepów,  dużo osób przyjeżdża na zakupy do Tułowic i jest problem z dostępnością do toalet. 

Uważa, że w przyszłości trzeba wrócić do tematu, żeby toaletę miejską uruchomić, bo jest to bardzo 

ważna sprawa. 

 

Radna Agnieszka Zawadzka podziękowała za gratulacje, dodała, że zajęcie II miejsca w Konkursie 

Piękna Wieś Opolska jest dla sołectwa sukcesem i bardzo duży wyróżnieniem, ponieważ  

w działaniach jest tendencja wzrostowa. Sołectwo szuka pomysłów i pozyskuje środki, aby je 

realizować, z każdym rokiem poprzeczka idzie do góry i trzeba coś nowego wykazać aby znowu 

wystartować i taki pomysł już się zrodził.  

Podziękowała mieszkańcom za wspólny sukces i wkład pracy. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin oddał głos Dyrektor Ośrodka Kultury. 

 

Dyrektor Helena Wojtasik, pogratulowała społeczności Szydłowa inicjatywy zorganizowania 

Biblioteki u Świętego Józefa i odnosząc się do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Mroza na 

poprzedniej sesji wyjaśniła, że słowa Radnego, że nie można liczyć na Bibliotekę w Tułowicach  

na dowóz książek była bardzo krzywdząca. Przekazała informację, że Biblioteka dowozi książki  

na życzenie osób starszych i chorych pod warunkiem, że zadzwonią. Dodała, że do Biblioteki 

systematycznie przyjeżdża z Szydłowa 8 osób. Pracownicy są otwarci na każdą inicjatywę, książki na 

prośbę telefoniczną dowożone są do Tułowic, Tułowic Małych i nie ma żadnych różnic czy jest to 

miasto czy sołectwo, a warunek to wykonanie telefonu do Biblioteki przez osobę zainteresowaną. 

Dyrektor wskazała, że informacja o dowożeniu książek jest umieszczona na stronie Biblioteki, 

poprosiła Radnego Mroza o przekazanie mieszkańcom informacji, że wszystkim zainteresowanym 

książki zostaną chętnie dowiezione. 

 

Radny Krzysztof Mróz odnosząc się do wypowiedzi Dyrektor Wojtasik powiedział, że posiadał inne 

informacje, na co Dyrektor przypomniała, że w czasie gdy Biblioteka w Szydłowie  jeszcze działała, 

takie telefony były przyjmowane i książki były dostarczane na miejsce. 

Radny mróz podziękował i obiecał przekazać informację mieszkańcom. 

 

14. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący poinformował, że komisja wspólna i sesja odbędą się 19 grudnia br., komisja 

wstępnie o godz. 16:30, a dokładne godziny zostaną Radnym podane później.  

 

W związku ze wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zamknął 

obrady XLIX sesji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Frédéric Coppin 

Przygotował(a): Iwona Węgrowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


